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energy attenuation and turbulence. Addressed issues of development of scientific and methodological apparatus of 
space-time processing of optical signals and correction of perturbed turbulent atmosphere of the phase front in  small 
parameters adaptive optical communication systems , allowing to increase the immunity of such systems. To solve 
the problem of optimal estimation of the sensor signals of the phase front of the optical wave traversing the turbulent 
atmospheric layer applied mathematical tools smoothed -down normalized B- splines, which significantly improves the 
accuracy characteristics small parameters phase conjugation system and effectively take into account the presence of 
noise registration of varying intensity.
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Предложен способ обеспечения устойчивости решения измерительной задачи путем адаптации бортовой 
измерительной системы космического аппарата к условиям  измерительной обстановки. На основе анализа 
реализуемых бортовой измерительной системой космического аппарата технологий измерений контролируе-
мых параметров определены базовые структуры измерительных каналов и алгоритмы проведения измерений, 
позволяющие поэтапно определить значения аргументов функции преобразования измерительной информации 
и выполнить необходимую корректировку. Построение измерительных комплексов на основе предлагаемого 
способа адаптации позволяет добиться управляемости структуры бортовых измерительных систем и обеспе-
чить «гибкость» программно-математического обеспечения бортовых измерений в изменяющихся условиях 
измерительной обстановки.
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We propose a way to ensure stability of the solution of the problem by adapting the measuring board measuring 
system of the spacecraft to the conditions of the measurement environment. Based on the analysis undertaken onboard 
measuring system of the spacecraft measurement technologies controlled parameters defined the basic structures 
of channels and measurement algorithms, allowing stages to determine the values ​​of function arguments convert 
measurement data and perform the necessary corrections. Construction of measuring systems based on the proposed 
method allows for adjustment of control structures onboard measuring systems and provide “flexibility” of software of 
airborne measurements in the changing measuring conditions.
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Обоснована необходимость для вузов построения технологических прогнозов развития профильных на-
учных и научно-технических направлений. В качестве метода прогнозирования используется методика, раз-
работанная центром маркетинга Санкт-Петербургского государственного электротехнического университета 


